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Ad.1. OTWARCIE I STWIERDZENIE QWORUM

Na  podstawie  art.  19  ust.1  ustawy  z  dnia  8  marca  1990  roku 
o samorządzie gminnym otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Kazimierz Lechocki.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził  qworum  do  podejmowania 
prawomocnych uchwał.

Powitał radnych,  sołtysów oraz
 Pana Mirosława Majkę - Starostę Powiatu Świdwińskiego
 Pana Zdzisława Pawelca - Pełniącego Funkcję Wójta 
 Pana Ryszarda Miedzika - Prezesa GZGK
 Pana Mieczysława Patyka - Radnego Powiatu Świdwina 
 Panią Kazimierę Seżysko - Kierownika GOPS
 Panią Halinę Czajkowską – Sekretarza Gminy
 Panią Renatę Kamińską – Skarbnika Gminy
 Panią Edytę Nowak - Jaroszewską - Przedstawicielkę "EKOLANDU"
 Pana Mieczysława Was - mieszkańca Świdwinka
 Pana Zdzisława Wacha - mieszkańca Kluczkowa

Przewodniczący Rady Gminy  przedstawił propozycję porządku obrad, dodając 
pkt 8a, który radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie, a przedstawia 
się następująco:

1 Otwarcie i stwierdzenie qworum
2 Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji
3 Przyjęcie porządku obrad
4 Interpelacje radnych
5 Sprawozdanie  przewodniczących Komisji  Rady  Gminy  z  prac  w okresie 

międzysesyjnym
6 Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i pracy w okresie między sesjami.
7 Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2008r. 
8 Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 



Alkoholowych i Narkomanii.
8a Informacja nt. genetycznie modyfikowane organizmy (GMO
9 "Czas dla samorządów"

10 Dyskusja
11 Podjęcie uchwał
12 Odpowiedzi na interpelacje 
13 Wolne wnioski
14 zakończenie

Ad. 4. Interpelacje radnych

Pan Krzysztof Kaszuba - nie poprawiło się bezpieczeństwo w gminie, w 
Klępczewie stoją bez zabezpieczenia trzy obiekty, grożą zawaleniem, stwarza to 
zagrożenie dla dzieci i młodzieży.

Pani Halina Cybul -  należy uczulić strażnika gminy na wałęsające się 
psy, ponieważ stważają zagrożenie dla mieszkańców wsi. 

Pan Andrzej Żubert -  pyta, kiedy ruszy wodociąg w Świdwinku oraz 
czy  komisja  rolnictwa może  zwrócić  uwagę na zły stan  dróg w Kluczkowie 
(Sobczak, Kocikowski).

Ad.  5.  Sprawozdanie  przewodniczących  Komisji  Rady  Gminy  z  prac 
w okresie międzysesyjnym.

Pani Cybul Halina  - przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła 
sprawozdanie z odbytych posiedzeń komisji, które miały miejsce w Gminnym 
Ośrodku  Pomocy  Społecznej  oraz  w  Urzędzie  Gminy.  Kontrola  dotyczyła 
wykonania  budżetu za 2008r.- niezgodności nie stwierdzono.

Pani  Daniela  Bodnar -  przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury, 
Zdrowia,  Sportu i  Etyki  Radnych - komisja  spotykała się w dniu 2 kwietnia 
2009r.  z  udziałem Pana  A.  Rauflajsza,   Pani   Ewy Odrowąż-Petrykowskiej, 
świetlicowy  i  bibliotekarek.  Głównym  tematem  spotkania  była  działalność 
kulturalna na terenie gminy w 2008r. oraz plan na rok 2009.

Pan  Antoni  Giluk  -  przewodniczący  Komisji  Budżetowej,  Rozwoju 
Gospodarczego,  Handlu  ,  Usług,  Bezrobocia  i  Opieki  Społecznej  -  komisja 
odbyła 1 posiedzenie na które zaproszono Panią Kierownik Gminnego Ośrodka 
Opieki Społecznej Kazimierę Seżysko oraz Kierownika Powiatowego Urzędu 
Pracy Panią Krystynę Michalską.
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Pan  Ryszard  Pawlonka  -  Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa, 
Leśnictwa,  Ochrony  Środowiska,  Bezpieczeństwa  i  Przestrzegania  Prawa  - 
posiedzenie  komisji  odbyło się dwukrotnie.  Jedno spotkanie było z  udziałem 
sołtysów i przedstawiciela PKS w celu uzgodnienia dodatkowych kursów PKS 
na okres weekendów i wakacji. 

Ad. 6. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał i pracy w okresie 
między sesjami.
w załączeniu.

Ad. 7. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2008r. 
w załączeniu.

Ad. 8. Sprawozdanie z działalności GKRPAiN
w załączeniu

Ad 8a. Informacja członka koalicji  "Polska wolna od GMO" Pani Edyty 
Nowak - Jaroszewskiej  -  właściciela gospodarstwa ekologicznego "Ekoland" 
w Kluczkowie.

Pani  Edyta  Jaroszewska-Nowak   przedstawiła  obszerny  referat  nt. 
szkodliwości  genetycznie  modyfikowanych organizmów.  Produkcja  żywności 
GMO jest jeszcze niezbadana i nie wiadomo jak może wpłynąć w przyszłości na 
nasze zdrowie. Celem KOALICJI "POLSKA WOLNA OD GMO", której Pani 
Edyta  Jaroszewska-Nowak  jest  członkiem,  jest  ochrona  Polski  przed  GMO 
(genetycznie zmodyfikowanymi organizmami) poprzez wydawanie oświadczeń, 
lobbing  wśród  władz  i  polityków,  organizowanie  wszelkich  działań 
edukacyjnych,  organizowanie  akcji  bezpośrednich  (wolnych  od  przemocy), 
współpraca  z  innymi  krajami.  W Polsce  uprawa  GMO wynosi  w  tym roku 
ponad  3000  ha  i  wzrasta  z  roku  na  rok.  Przez  co  zwykłe  uprawy a  przede 
wszystkim ekologiczne mogą być zagrożone. 
Stanowisko koalicji jest następujące:
Nie jest możliwe współistnienie upraw genetycznie zmodyfikowanych obok 
upraw bez GMO; dopuszczenie do współistnienia doprowadzi do 
niekontrolowanego i niemożliwego do zatrzymania zanieczyszczenia upraw. 
1. GMO stanowi poważne zagrożenie dla zdrowia ludzi i zwierząt, 

środowiska naturalnego, rolnictwa i lokalnej ekonomii. 
2. Zakaz genetycznie modyfikowanych upraw umożliwi wykorzystanie 

naturalnych walorów polskiego rolnictwa. 
3. Jedynym skutecznym sposobem obrony przed GMO jest 

wprowadzanie całkowitego zakazu na genetycznie zmodyfikowane 
organizmy na terenie Polski. 
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4. Konieczne jest podjęcie współpracy z innymi krajami w celu 
rozszerzenia całkowitego zakazu na całą Europę. 

5. Społeczne fundusze przeznaczyć na badania i rozwój tradycyjnego i 
ekologicznego rolnictwa. 

Koalicja  wysłała  do  Premiera  i  Ministrów list  otwarty,  przedstawiając  swoje 
stanowisko w sprawie ustawy o nasiennictwie i ustawy o paszach.

Pani Jaroszewska na zakończenie swojego referatu stwierdza, że problem 
GMO jest bardzo poważny i apeluje do radnych i sołtysów o wsparcie projektu 
koalicji  oraz  stworzenie   projektu  uchwały.  Proponuje  też  spotkanie  z 
profesorem Stanisławem Jackowskim, który wydał książkę o GMO i aktualnie 
przebywa w naszym województwie,  chciałaby go zaprosić  do Kluczkowa w 
dniu  2  maja  na  prelekcję  z  udziałem  sołtysów,  radnych  i  innych  osób 
zainteresowanych problemem. Chciałaby również spotkać się na sesji  w celu 
szerszego omówienia problemu poprzez prezentację multimedialną.

Pan Mieczysław Kozicki  traktuje  temat  poruszony przez Panią  Edytę 
Jaroszewską bardzo poważnie i składa wniosek o specjalne posiedzenie komisji 
rolnictwa  z  udziałem  rolników  z  naszej  gminy  w  celu  zapoznania  się  z 
problemem  GMO  i  prezentacją  proponowaną  wcześniej  przez  Panią  Edytę 
Jaroszewską  -  Nowak  oraz  w  celu  stworzenia  projektu  uchwały  w  sprawie 
ogłoszenia gminy Świdwin strefą wolną od GMO.

Pan  Kazimierz  Lechocki  zachęca  do  zapoznania  się  z  tematem. 
Proponuje, aby na czerwcowej sesji odbyło się spotkanie z Panią Jaroszewską, 
na  której  szerzej  omówiono  by  problem  GMO  i  wówczas  podjęto  by 
proponowaną przez nią uchwałę. 

Ad. 9. Czas dla samorządów.

Pan  Adam Kępa  sołtys  Kluczkowa   - do  świetlicy  wiejskiej  należy 
zakupić komputer i podłączyć internet dla młodzieży i dzieci. Należy również 
wymienić drzwi wejściowe. Poruszył sprawę "Odnowy wsi Kluczkowo" . We 
wsi potrzebne jest boisko sportowe oraz chodniki, trzeba również zamontować 
dwie lampy oświetleniowe.

Pan  Marian  Kaniuk  sołtys  Smardzka  prosi  o  zrobienie  zaplecza  w 
świetlicy  wiejskiej  na  narzędzia  i  sprzęt,  ponadto  psuje  się  podłoga,  która 
niedawno była remontowana.  Należy zgłosić to wykonawcy, może w ramach 
gwarancji udałoby się ją naprawić.

Pan Tadeusz Wilk sołtys wsi Bełtno  prosi o dokończenie daszku nad 
świetlicą.
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Pan Lech Lipka sołtys Berkanowa -  twierdzi, że za mało środków w 
budżecie  jest  przeznaczonych  na  rolnictwo i  drogi  gminne.  Twierdzi  ,  że  w 
naszej  gminie  jest  bardzo  zły  stan  dróg,  w innych  gminach  w Polsce  gdzie 
ostatnio gościł, stan dróg gminnych jest dużo lepszy. 

Pani  Maria  Świątczak  sołtys  Lekowa  -  przypomina,  że  trzeba 
uporządkować  deptak  przy  OSP.  Należałoby  zamontować  w  Lekowie  dwa 
dodatkowe punkty świetlne. Droga dojazdowa do osiedla jest zniszczona przez 
wykonawcę  hali  sportowej,  ponieważ  zniszczył  ją  ciężki  sprzęt  tamtędy 
przejeżdżający. Co prawda wykonawca ją poprawił, ale teraz znowu się psuje.

Pan  Adam  Bieńczak  sołtys  wsi  Rusinowo  -  uważa,  że  za  dużo  w 
budżecie gminy przeznacza się na sport, a za mało na rolnictwo. Porusza sprawę 
dróg  gminnych  i  przepustów  na  łąkach.  Droga  do  wysypiska  śmieci  jest  w 
bardzo złym stanie i nie jest przejezdna.

Pani  Teresa  Grabowska  sołtys  Bystrzyny   prosi  o  wyremontowanie 
drogi Bystrzyna - Bystrzynaka .

Pani  Beata  Wróblewska  sołtys  wsi  Oparzno  prosi  o  odnowienie 
przystanku w Oparznie i Lipcach, ponadto na przystku należy ustawić kosze na 
śmieci.  Prosi  również  o  sprawdzanie  pod  względem  porządku  posesje  i 
ewentualne karanie mandatami właścicieli za bałagan na posesjach.

Pan  Przewodniczący  Lechocki  -  w  odpowiedzi  na  interpelacje 
sołtysów  przyznaje  im  zupełną  rację,  w  XXI  wieku  drogi  powinny  być 
przejezdne  i  miarę  dobre,  jednakże   budżet  jest  ograniczony  i  nie  ma 
możliwości pokrycia wszystkich potrzeb.

Pan Andrzej Żubert sołtys Świdwinka - zwraca się z prośbą do radych 
o poruszenie tematu na sesji powiatowej w sprawie drogi Osiedle - Świdwinek. 
Należy ją naprawić i nawieźć szlakę.

Pan Krzysztof Kaszuba prostuje, że jest to sesja budżetowa należałoby 
się zastanowić, kto właściwie ustala budżet, przecież radni i sołtysi, więc sami 
dzielą  pieniądze.  Mówi,  że  za  mało  wydaje  się  na  inwestycje,  które  są 
zaplanowane,  ale  nie  zrealizowane,  bo  wnioski  o  pieniądze  zewnątrz  nie  są 
realizowane. 

Pan  A.  Kępa  twierdzi,  że  rzeczowa  pomoc  unijana  tzw.  dary  są  w 
ośrodku pomocy społecznej żle dzielone i że za dużo wydaje się na profilaktykę 
alkoholową.
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Pan Pawlonka sołtys Łąkowa i radny  zadaje pytanie radnym powiatu, 
jakie są plany remontu drogi Przybysław - Osowo.

Pan  Mieczysław  Kozicki  mówi,  że  należy  zabezpieczyć  w  budżecie 
pieniądze  na  drobne  remonty  dróg.  Usprawiedliwia  również  pracowników 
socjalnych,  nie  są  oni  w  stanie  rozdzielić  środków  sprawiedliwie  i  równo, 
ponieważ ograniczają ich przepisy i ustawy.

Pan A. Bieńczak również uważa, że dary są niesprawiedliwie dzielone , 
w szczególności w PCK.

Pan  Ryszard  Miedzik  Radny  Powiatu  Świdwińskiego  oraz  Prezes 
GZGK  informuje,  że  Rada  Powiatu  wnioskowała,  żeby  gmina  była 
współudziałowcem  40%  dofinansowania  drogi  Przybysław  -  Osowo,  lecz 
wniosek nie doszedł do skutku (tzw. schetynówka) . W sierpniu gmina znowu 
przystąpi do konkursu i może przy udziale własnych środków naprawa drogi 
dojdzie  do  realizacji.  Mamy  zapewnienie  Rady  Powiatu,  że  w  2010  roku  z 
dopłatami czy też bez wyremontują ww. drogę.

Pan  Mieczysław  Waz  mieszkaniec  Świdwinka  -  trzy  lata  temu 
mieszkańcom obiecano wodę  z wodociągu. Woda czerpana ze studni nie nadaje 
się do picia. Zgłasza wniosek o zmniejszenie nawożenia  upraw. Prosi p. Wójta 
o odpowiedź , kiedy gmina doprowadzi wodę do Świdwinka.

PODJĘCIE UCHWAŁ

Sekretarz  Gminy  Pani  Halina  Czajkowska oraz  Pani  Skarbnik  Renata 
Kamińska przedstawiły projekty uchwał, które radni podjęli w formie:

- uchwałę Nr XXI/151/2009 - w dokonania zmian w 
budżecie gminy  na rok 
2009

- uchwałę podjęto
   j e d n o g ł o ś n ie

- uchwałę Nr XXI/152/2009 - w sprawie zmiany 
wydatków GFOŚiGW 
Gminy Świdwin na rok 
2009

- uchwałę podjęto
   j e d n o g ł o ś n ie
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- uchwałę Nr XXI/153/2009 - w sprawie ustalenia 
wysokości stawek 
dodatków oraz 
szczegółowych warunków 
ich przyznawania, sposobu 
obliczania wynagradzania 
za godziny 
ponadwymiarowe i za 
godziny doraźnych 
zastępstw oraz nagród i 
innych świadczeń 
wynikających ze stosunku 
pracy dla nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach 
i oddziałach zerowych 
prowadzonych przez 
Gminę Świdwin.

- uchwałę podjęto
  n i e j e d n o g ł o ś n i e
8 głosów- z a
5 głosów - wstrzymało się 
od głosów

- uchwałę Nr XXI/154/2009 - w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla 
Kamienia Pomorskiego

- uchwałę podjęto
   j e d n o g ł o ś n ie

- uchwałę Nr XXI/155/2009 - w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi 
Gminy

- uchwałę podjęto
   j e d n o g ł o ś n ie

- uchwałę Nr XXI/156/2009 - w sprawie uchylenia 
uchwały Nr 
XXIX/264/2006 Rady 
Gminy Świdwin z dnia 19 
czerwca 2006r.

- uchwałę podjęto
   j e d n o g ł o ś n ie

Pan Antoni  Giluk  przedstawił  pozytywną opinię  Komisji  budżetowej. 
Następnie  Pan  Przewodniczący  Kazimierz  Lechocki  przedstawił  również 
pozytywną  opinię  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  sprawie  wykonania 
budżetu gminy.

Na wniosek Komisji Rewizyjnej, który przedstawiła  Pani Halina Cybul 
udzielono absolutorium Wójtowi Gminy.
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Ad. 12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Pan Przewodniczący Rady poprosił Pełniącego obowiązki Wójta Pana 
Zdzisława Pawelca o odpowiedź na zadane wcześniej pytania.

- odpowiedź na pytanie p. K. Kaszuby
Po tragedii w Kamieniu Pomorskim powinniśmy być bardziej uczuleni na stan 
techniczny  naszych  budynków.  Wojewoda  zobowiązał  powiat  i  gminy  do 
sporządzenia raportu o stanie budynków na naszym terenie. Sądzi że w ciągu 
miesiąca uda się taki raport przygotować

- w odpowiedzi na pytanie p. H. Cybul w sprawie wałęsających się po wsi psów 
Pan Wójt  zobowiąże strażnika gminy do poważnego potraktowania sprawy i 
ewentualnego karania właścicieli psów mandatami.

- w nawiązaniu do tematu remontów dróg gminnych oraz kanalizacji Kluczkowa 
i Świdwinka, który poruszył  p. A. Żubert, Pan Z. Pawelec odpowiada, że w 
ciągu  2  miesięcy  postara  się  wyjaśnić  sprawę  dróg,  a  realizacja  projektu 
kanalizacji wsi powinna rozpocząć się najpóźniej na wiosnę przyszłego roku.

-   w  odpowiedzi  na  zapytanie  sołtysów p.  Kępy,  p.  Kaniuka  i  p.  Wilka 
w  sprawie  remontu  świetlic  Pan  Wójt  obiecuje,  że  zorientuje  się  ile  jest 
pieniędzy w budżecie i może jakąś sumę będzie można przeznaczyć na remonty 
świetlic.
Jeżeli chodzi o oświetlenie uliczne, to są to bardzo wielkie koszty utrzymania. 
Energia i amortyzacja oświetlenia pochłania znaczną część budżetu. Ponadto z 
240 punktów świetlnych zwiększono na 430 , więc jest ich dość dużo, w miarę 
możliwości i potrzeb lampy będą  jeszcze dokładane.

-  Pani  Świątczak Maria  sołtys Lekowa poruszyła  sprawę deptaka przy OSP. 
Wójt obiecuje, że w najbliższym czasie deptak zostanie naprawiony. 

- na pytanie p. A. Bieńczaka w sprawie naprawy przepustów na łąkach i dróg 
gminnych w Rusinowie, p Wójt odpowiada, że z chwilą zatrudnienia za naszym 
pośrednictwem  pracowników interwencyjnych w spółce  wodnej,  przepusty i 
drogi zostaną wyremontowane.

- na pytania w sprawie dodatkowych kursów autobusów, p. Pawelec informuje, 
że  w weekendy  i  wakacje  zostaną  uruchomione  dodatkowe kursy  na  próbę. 
Jeżeli  się  PKS-owi  opłacą,  wtedy  je  pozostawią,  jeśli  niestety  okaże  się  że 
przynoszą straty będą zabrane.
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WOLNE WNIOSKI

Pan Otto Leske  prosi  o powołanie komisji  porządkowej,  której  celem 
byłoby sprawdzanie ładu i porządku na wioskach. 

Pan Z.  Pawelec informuje,  że  udało  się  zatrudnić  lekarza  rodzinnego 
Pana Jana Strychockiego, który będzie przyjmował w ośrodkach w Lekowie i 
Rusinowie. 

Na  zakończenie  Pan  Przewodniczący  K.  Lechocki  wspomniał  o 
zbliżających się wyborach uzupełniających na Wójta Gminy, które odbędą się 
10 maja. Prosi sołtysów i radnych do zmotywowania mieszkańców gminy do 
dużej frekwencji.

Podziękował wszystkim za przybycie. 

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała                                                      Przewodniczący 
                                                                                 Rady Gminy
Irena Osadowska
                                                                    mgr Kazimierz LECHOCKI

Obrady sesji nagrane na płytę stanowią załączniki do protokołu
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